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Türkiye Barolar Birliği'nin önceki sayın baş
kanları, Genel Kurul'un değerli üyeleri, savun
ma örgütünün temsilcileri, sayın meslektaşla

rım, sayın konuklar, yerel ve ulusal basının seç
kin temsilcileri; 

28. Olağan Genel Kurul'umuza hoş geldiniz, 
sizleri saygılarımla selamlıyorum. 

17-18 Mayıs 2003 tarihlerinde Trabzon'da 
yaptığımız 27. Olağan Genel Kurul' dan sonra, 
Ankara dışındaki son seçimli genel kurulumuzu 
Antalya' da yapmaktayız. 

Genel kurul çalışmalarımızın meslek ve yurt 
sorunlarına olumlu katkılarının yanında, demok
rasi, insan hakları, hukukun üstünlüğü ve hukuk 
devleti kavram ve kurumlarına da yeni açılımlar 
getirmesini diliyorum. 

Göreve geldiğimiz 12-13 Mayıs 2001 Di
yarbakır 26. Olağan Genel Kurulu'ndan sonra, 
17-18 Mayıs 2003 günü Trabzon'da yaptığımız 
27. Olağan Genel Kurul' da, ilk iki yıllık çalışma
larımız Genel Kurul'un sayın üyeleri tarafından 
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oy birliğiyle aklanmış olmasına karşın, bu Genel 
Kurul'da, 17-18 Mayıs 2003 Genel Kurulu'ndan 
sonra iki yıllık, göreve geldiğimiz 13 Mayıs 2001 
tarihinden sonra bir seçim dönemini kapsayan 
dört yıllık çalışmalarımızia huzurlarınıza çıkmış 
bulunmaktayız. Bu nedenlerle, aklanmış oldu
ğumuz konular hakkında da seçim dönemi çalış
malarını içerdiği için kimi hatırlatmalar yapmak 
durumunda kalacağız. 

Genel Kurul'un değerli üyeleri, sayın meslek
taşlarım; 

Dört yıl önce Diyarbakır' da yaptığımız Genel 
Kurul' da, "Çağdaş bir Türkiye özlemidir bizi yönlen
diren, demokrat bir Cumhuriyet'tir temel hedefimiz, 
özgür yurttaş olmaktır seçinıimiz, insan hakları, hu
kukım üstünlüğü ve sivil toplumdur özümsediğimiz, 
eşitlikçi, dürüst ve erdemli bir yönetimdir istediğimiz" 
sözleriyle huzurunuza çıkarak, dört yıl süre ile 
Türkiye Barolar Birliği'ni sizlerle birlikte yönet
mek için yetki istemiştik. Genel Kurul bu onurlu 
görevi bize emanet ederek, beni ve kendileriyle 
çalışmaktan büyük mutluluk duyduğum Yönetim 
Kurulu üyesi arkadaşlarımı göreve getirmiştir. 

Görevde bulunduğumuz süre içinde her ey
lem ve davranışımız, açık, net, saydam biçimde 
ve "Gün Işığında Yönetim" anlayışıyla gerçekleşti-
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rilmiştir. Başka bir anlahmla, merkezi Ankara' da; 
aklı, yüreği, coşkusu her baromuzda, tüm ülkede 
ve bütün dünyada olan bir yönetim anlayışını ser
gilerneye çalıştık. 

Bu anlayışın bir sonucu olarak, tüm çalışma
larımız, baro başkanlarımız başta olmak üzere, 
Türkiye Barolar Birliği Genel Kurul delegelerine, 
1969 yılından günümüze kadar Türkiye Barolar 
Birliği organlarında görev yapmış değerli meslek 
ustalarımıza ve savunma mesleğine hizmet etmiş 
sayın meslektaşlarımıza düzenli olarak iletilmiş
tir. Böylece, geniş bir meslektaş topluluğunun 
bizleri sürekli bir biçimde izlemelerine, eleştir

melerine, çalışmalanınıza katkıda bulunmalarına 
olanak sağlanmışhr. 

Tüm bunların yanı sıra, Trabzon' da yapılan 
27. Olağan Genel Kurul' da olduğu gibi, bu Ge
nel Kurul öncesi de çalışmalarımızia ilgili olarak 
düzenlediğimiz raporu, yaklaşık bir ay önce siz 
değerli üyelerimizin takdir ve değerlendirmele
rine sunduk. Bu konularda ayrıca bilgi vererek, 
tek tek açıklamalar yaparak, Genel Kurul'un çok 
değerli ve de sınırlı zamanını almak istemiyorum. 
Çünkü, yaptığımız ve yapamadığımız her şey 
raporda olanaklar el verdiğince ayrınhlı olarak 
açıklanmaya çalışılmış ve bilgilerinize sunulmuş
tur. Yapılan açıklama ve bilgilendirmeyi yeterli 
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bulmayan ve daha ayrıntılı bilgi isteyen tüm üye
lerin sorularını da yine zaman elverdiği sürece 
yanıtlamaya çalışacağım. 

Dört yıl süreyle birlikte çalışmaktan onur 
duyduğum, çok değerli Yönetim Kurulu üyesi 
arkadaşlarımla, yönetim hak ve yetkilerini eşit 

ve demokratik koşullarla, mesleğimiz ve meslek
taşlarımız adına yansız, objektif ve dürüst bir bi
çimde kullandık. Alınan her karar, yapılan her iş, 
incelenen her konu, demokratik yöntemlerle oluş
turulmuş ve sonlandınlmıştır. Çalışır k en bizleri 
yönlendiren, motive eden, güç veren nedenlerin 
başında, savunına mesleğinin özverili temsilcileri, 
değerli meslektaşlanmıza ve mesleğimize yararlı 
hizmetler sunma duygu ve düşünceleri gelmiştir. 
Bu duygu ve düşüncelerle sürdürdüğümüz görev 
süresince, hiçbir baro başka bir barodan, hiçbir 
meslektaş başka bir meslektaştan bize daha yakın, 
ya da daha uzak olmamıştır. Bu ortak duruşun, 
doğal gereği olarak, tüm barolanınızla saygın ve 
ilkeli birliktelikler kurduk. Bir çok yurt ve mes
lek sorununun üstesinden beraberce gelmeye 
çalıştık. Bu amaçla Türkiye Barolar Birliği'nin 

merkezinde ve yerel barolarımızda sık sık bir ara
ya geldik, ortak sorunlarımızı masaya yatırarak 
birlikte çözüm yollan aradık. Bunda da çoğu kez 
başarılı olduk ve olumlu sonuçlar aldık. Özellik
le, 4667 sayılı Yasa'nın mesleğimize ve savunma 
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örgütüne kazandırdığı yeni kurum ve kavrarnlar 
yanında, getirdiği iş yükü üstesinden, barolar ve 
Türkiye Barolar Birliği arasında oluşan anlayışla 
aşıldığını ifade etmek doğru bir tespit olacakhr. 
Yasa'nın yürürlük tarihi ile bizlerin göreve gelme 
tarihi aynı günlere rastladığı için o dönem baro 
başkanları ve yöneticileri bu durumu çok daha iyi 
bileceklerdir. Genel Kurul'un siz değerli üyeleri 
de bu değişimi, kendi barolarınızda gözlemiş ve 
tespit etmişsinizdir. Bu gün övünçle belirtmek 
isterim ki, barolanmızın hemen hemen tümünün 
donanımlı bir büro ve yerleşim birimi yanında, 
kimi barolanmızda da hep özlemini çektiğimiz, 
baro evi, staj eğitim merkezi, makam aracı gibi 
olanaklar elde edilmiştir. Bütün bu olanaklarla 
ilgili milat, yapılabilecek kimi haklı eleştirilere 
karşın 4667 sayılı Yasa'nın yürürlük tarihidir. 
Bu Yasa'nın kabul tarihinden önce ve sonra baro 
organlarında görev yapan sayın meslektaşlarımız 
bu farkı çok açık bir biçimde görmektedirler. 
CMUK, Adli Yardım ve vekaletnamelere yapış
hrılacak pullardan elde edilen kaynaklar barola
ra, çıkarılan yönetmeliklere uygun bir biçimde, 
düzenli olarak zamanında gönderilmiştir. Belirli 
bir sistem içinde yapılan bu dağıhm sırasında çok 
duyarlı davranılarak barolarımızdan yakınma 

gelmemesine özen gösterilmiştir. 
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Kısa başlıklarla, geçen dört yıllık süre içinde 
4667 sayılı Yasa'yla gelen iş yükü ve bunun sonu
cu alınan önlemler ve yapılan işlerle ilgili hatır
latmalar yapmak istiyorum. Bildiğiniz gibi; 1136 
sayılı meslek yasamızda, kapsamlı değişiklik, 2 
Mayıs 2001 günü kabul edilen ve 10 Mayıs 2001 
günü yürürlüğe giren ve büyük oranda Türkiye 
Barolar Birliği, barolar ve savunma mesleğini ye
niden şekillendiren, 4667 sayılı Yasa'yla yapılmış
hr. Avukatlık Yasası'nda yaklaşık doksan madde
nin yeniden düzenlendiği 4667 sayılı Yasa'yla ba
rolar ve savunma mesleği yeni kurum, kavram ve 
kazanımlar elde etmişlerdir. Yine, bunları burada 
tekrar etmek istemiyorum, çünkü sizler yapılan 
değişiklikleri en ayrınhlarına kadar bilmektesi
niz. Bu değişikliklerin sonucu olarak, Avukatlık 
Staj, Baro Hakem Kurulu, Reklam Yasağı, Avu
katlık Sınav, Staj Kredi, Adli Yardım, Avukatlık 
Ortaklığı ve Avukatlık Kanunu yönetmelikleri 
tüm barolarımızın temsilcilerinin kahlımı ile de
mokratik bir yöntemle hazırlanınış, ayrıca ilk kez 
uygulamaya giren vekaletnamelere yapışhrılacak 
pullar bastırılarak düzenli bir biçimde dağıtımı 
sağlanınışhr. Bütün bunların yanında 4667 sa
yılı Yasa ile Türkiye Barolar Birliği'ne bırakılan 
Avukatlık Kimliği ve Ruhsatname düzenlenmesi 
işi de oluşturulan yeni birimler yardımı ile hiçbir 
yakınmaya meydan vermeyecek şekilde yerine 
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getirilmiştir. Bugün ruhsatname ve kimlik düzen
leme işleri yanında, vekalet pulu basım, dağıhm 
ve sahşlarıyla buradan gelen paraların staj kredisi 
olarak ödenmesi hizmetleri aksamadan sürdü
rülmektedir. 2001 yılı Genel Kurulu'na giderken 
Türkiye Barolar Birliği'nde çalışan arkadaşların 
sayısı on iki iken, 2005 Genel Kurulu öncesi çalı
şan arkadaşların sayısı kırk dört olmuştur. Bu so
mut durum Türkiye Barolar Birliği'nin 4667 sayılı 
Yasa ile üstlendiği yeni görev ve sorumlulukları 
yerine getirmek için oluşturmak durumunda ol
duğu çalışma birimleri hakkında önemli bilgiler 
vermektedir. Bu bağlamda, öncelikle CMUK ve 
Adli Yardım Fonları'ndan gelen paralarla, vekalet 
pulu gelirleri yanı sıra, Türkiye Barolar Birliği'nin 
kendi bütçesi ve .son olarak "Sosyal Yardımlaşma 
ve Dayanışına Fonu" hesabında toplanan paralar
la oluşan, miktarı h·ilyonları bulan kaynakların 
yönetilmesi çok titiz bir muhasebe ve mali işler 
biriminin oluşturulması zorunluluğunu karşımı
za çıkardı. Yönetim olarak çok titiz olduğumuz 
akçalı konularda, gerçekten dürüst ve değerli ela
manlardan oluşan bir ekibi göreve getirdik. Tüm 
akçalı işlerimiz uzmanlıklarına ve deneyimlerine 
inandığımız bu ekip tarafından yürütülmektedir. 
Görev süremiz içinde, hiçbir paramız kamu ban
kaları dışındaki bankalara yatınlmamışhr. Yine, 
oluşturduğumuz yeni bir birim ruhsatname ve 
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kimlik işlerini hiçbir yakınmaya neden olmadan 
başarılı bir biçimde sürdürmektedir. Yıllardır, 

büro ve idari işlerünizi yürüten, deneyimli ela
manlardan oluşan büro çalışanlarımızda özellikle 
barolanmız ve meslektaşlanmızla olan yazış

malanmızı eksiksiz olarak yerine getirmişlerdir. 
Yeni elamanlarla güçlendirilen hukuk müşavir
liğimiz birliğin hukuksal sorunlan yanında, yeni 
dönemde gerçekleştirmeyi amaç edindiğimiz 

kamu yaranna hukuki mücadelemizde çalış

malar yapacak bir konuma getirilmiştir. İnsan 
haklan merkezi ve dış ilişkiler birimi, biri avukat 
olmak üzere çok iyi dil bilen elamanlarla takviye 
edilerek Türkiye Barolar Birliği'nin dış dünyaya 
açılan penceresi olarak görev yapmış ve yapa
caktır. Kuşkusuz sizlerin de yakından izlediğiniz 
ve zaman zaman övgülerinizi ilettiğiniz internet 
ve web sayfaları başta olmak üzere, barolar arası 
elekh·onik posta ve yayıncılık çalışmalan yanı 
sıra, Adalet Bakanlığı'nın uygulamaya koyduğu 
ulusal bilgisayar ağı UY AP' la ilintili çalışmalarını 
sürdüren Bilişim Birimimiz, katılan yeni uzman
lada çalışmalarını en üst düzeye çıkaracaktır. 

Son olarak yapıtlarını zevkle okuduğunuz yayın 
kurulu ve onun oluşturduğu yayın birimimiz 
gerçekten büyük projelere imza atmıştır. Tüm 
bunların yanında, oluşturulan kimi komisyonlar 
yanı sıra, alınan danışmanlık hizmetleriyle çalış-
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malanmız bir bütünlük içerisinde sürdürülmek
tedir. İnsan haklan eğitimine yönelik çalışmaları
mız başta olmak üzere, çocuk hakları, kadın hak
lan, tüketici haklan yanı sıra çeşitli yurt ve meslek 
sorunlarıyla ilgili olarak panel, sempozyum, açık 
oturum, konferans ve seminer çalışmalarımız be
lirli bir takvime bağlanarak gerçekleştirilmiş ve 
sonuçlan basılan kitaplarla tüm meslektaşlarımı
zın bilgilerine sunulmuştur. 

Bu çalışmalar sonunda kazanılan ulusal ve 
uluslararası saygınlık, deneyim ve birikimin mes
leğimizin gelecek yıllardaki gelişimine büyük kat
kılar yapacağına inanmaktayım. 

Türkiye Barolar Birliği' nd eki kimi hizmet 
birimlerinin kurumsallaşmasına yönelik çalışma
lanmızda gösterdiğimiz başanyı, 4667 sayılı Yasa 
ile kazanılan hak ve yetkilerin, tam ve etkili bir 
biçimde yaşama geçirilmesinde gösterdiğimizi 

söylemek mümkün değildir. Bu konuda, baro 
başkanlarımızdan ve meslektaşlanmızdan gelen 
yakınmalardan, öncelikle protokol uygulaması, 
ceza ve tutuk evlerindeki üst aramaları, yargı 
merciieri ile resmi kurum ve kuruluşlardan bilgi 
ve belge alma, avukatlık kimliğinin resmi kimlik 
sayılması, ceza ve tutuk evleri ile kolluk birimle
rinde avukatlar için oluşturulacak uygun mekan
lar yanında, yeni yapılan adiiye binaları içinde 
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barolara yeterli yer tahsis edilememesi, anonim 
şirketler ve kooperatiflerle ilgili olarak zorunlu 
avukat çalıştırma kuralına yeterince uyulmaması 
gibi sebeplerle ilgili olarak sorunlar yaşanmak
tadır. Yönetim olarak belirtilen konularda dahil 
olmak üzere, yasa değişikliklerinin uygulanması 
konusunda her türlü girişim ve başvurular ya
pılmış olup, bu başvuruların bir bölümünden 
olumlu sonuçlar alınmış, ancak bir kısım sorunlar 
halen güncelliğini sürdürmektedir. Bu alanlarda
ki olumsuzlukların ortak sebebinin yönetici ve 
yetki sahiplerinin savunma hakkını özümseme
miş olmasından kaynaklandığını anlamak müm
kündür. Bu da bizleri savunma hakkının hukuk 
devleti ve "ndil ynrgılmının lınkkı" içindeki yerinin 
tanıtılması için daha ciddi çalışmalar yapmaya 
yönlendirmektedir. 

Trabzon Genel Kurulu'nda, 2005 yılındaki 

Genel Kurul' un Ankara' daki kendi arsamız üze
rine yaptıracağımız tesisin salonunda yapmak is
tediğimizi bildirmiştik. Ancak tüm projeler dahil 
olmak üzere yapılan çalışma ve hazırlıklar, Çan
kaya Belediyesi ile Ankara Büyükşehir Belediyesi 
arasındaki çekişme nedeniyle bitirilememiştir. 

Son olarak Ankara Büyükşehir Belediye Meclisi, 
İmar ve Bayındırlık Komisyonu'nun 22.4.2005 
gün ve 451 sayılı Rapor' u doğrultusunda Çankaya 
Belediyesi imar planı değişiidiğini onamamış, ret 
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etmiştir. (Bu kararın fotokopisini, "Çalışma Rapo
rıı"muzun basılmasından sonra elde ettiğimiz için 
bu konuşmanın ekinde bilgilerinize sunuyorum.) 

Bu kararla üçüncü ret kararı verilmiş ol
maktadır. Her seferinde gösterilen eksiklikler 
giderilmiş olmasına karşın, Ankara Büyükşehir 
Belediyesi tarafından Çankaya Belediyesi' nin ka
rarı onanmamaktadır. Bu konuda gerekli yasal 
başvurularımızı sürdüreceğiz. Bizim hiçbir ku
surumuz olmadığı halde Çankaya Belediyesi ile 
Büyükşehir Belediyesi arasındaki çekişmeden do
layı inşaat çalışmalarımızı başlatamadık Çünkü, 
imar planı değişikliği gerçekleşmeden arsamızda 
hiçbir şey yapamamaktayız. İnşaatın gecikmesi 
nedeniyle öncelikle sorunu kiralama yöntemiyle 
çözme önerimizin de ilgi görmediğini belirtmek 
isterim. 

Bilindiği gibi, 4667 sayılı Yasa'nın 28. mad
desinde yapılan yeni düzenlemeyle "Auukatlık 

Sınavı" getirilmiştir. Yasa'nın Türkiye Büyük Mil
let Meclisi Adalet Komisyonu' nda görüşülmesi 
sırasında, etkin ınuhalefetiınize karşın, avukat
lık sınavının Türkiye Barolar Birliği'nin öner
diği yöntemden çok farklı olarak, ÖSYM tara
fından yapılınasına karar verilmiştir. İlke ola
rak bizim de beniınseınediğimiz sınav yöntemine 
karşı stajyerler tarafından başlatılan muhalefet, o 
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dönemde birkaç baromuzun da teşvik ve katkıla
rıyla tamamen sınava yönelik bir hareket haline 
dönüşmüştür. Gazetelere boy boy ilanlar verile
rek, Türkiye Barolar Birliği yönetimi çağ dışı ilan 
edilerek, sürdürülen kampanyalar sonucunda bir 
gece yarısı, oy kullanan milletvekillerinden bazı
larının çocuklarının da stajyer olmasının etkisiyle 
yirmi dört milletvekilinin oyuyla sınav dört yıl 
için ertelenmiştir. Halbuki tüm olumsuzluklarına 
karşın, yapılacak bir sınavda olası problemleri 
en aza indirmek için, YÖK Başkanı başta olmak 
üzere, ÖSYM yetkilileriyle defalarca toplantılar 
yapılarak, sorulacak soruların hazırlanması da 
dahil, belirli konularda Türkiye Barolar Birliği 
yönetimi öncelik almıştı. Sınavın kaldırılması 

ya da ertelenmesi için yürüyüş yapan o günün 
stajyeri, günümüzün avukab kimi meslektaşırnız, 
gerçeklerle karşı karşıya kalınca yaptıklannın çok 
yanlış olduğunu ifade etmektedirler. Çünkü, sa
yıları hızla artan hukuk fakülteleri ve buna bağlı 
olarak barolarırnıza başvuran stajyer ve avukat 
sayısı başta olmak üzere, mesleğimizin geleceğini 
tehdit eden çok ciddi sorunlarla karşı karşıya bu
lunmakta yız. 

Çok önem verdiğimiz ve mesleğimizin gele
ceğini doğrudan ilgilendiren hukuk öğretimi ile 
ilgili yapbğırnız çalışmalar hakkında kısa bilgi 
vermek istiyorum. 2003 yılı Ocak ayında düzenle-
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diğimiz "Hukuk Öğretimi ve Hukukçunun Eğitimi" 
konulu uluslararası sempozyum yanında Faruk 
Erem Ödülleri arasında da aynı konuda bir ya
rışma düzenlenmiştir. Kasım 2003'te İstanbul'da 
bulunan hukuk fakülteleri dekanlarıyla, Aralık 
2003' te Ankara' da ve Anadolu' da bulunan hukuk 
fakülteleri dekanlarıyla, Şubat 2004'te Türki
ye' deki bütün hukuk fakülteleri dekanlanyla İs
tanbul' da toplantılar yapılarak hukuk ve hukukçu 
öğretimi konularında çok yararlı çalışmalar yapıl
mıştır. Bu çalışmaların bir sonucu olarak, Adalet 
Bakanlığı, 21 Nisan 2005 günü YÖK Başkanı'nın 
yanı sıra, Yargıtay, Danıştay ve Anayasa Mahke
mesi başkanları ve hukuk fakültesi dekanları ile 
bizim de katıldığımız bir toplantı düzenleyerek, 
hukuk öğretimiyle ilgili görüş ve düşüncelerimizi 
almı1tır. Bu toplantıyı hukuk öğreniminin gele
ceği bakımından çok olumlu bir gelişme olarak 
görmekteyiz. 

Önümüzdeki dönem görev alacak yönetimin 
en büyük çabası, mevcut sorunlar yanında, hızla 
artan yeni sorun ve beklentilere çözümler bulma 
yönünde olacaktır. Peki bunca sorun nasıl çözü
lür? 

Çözüm formülü açık ve nettir. Tüm avukat
ların ve meslektaşların sorunlarının çözümü ya
nında, savunma hakkı ve onun örgütü baroların 



16 ÖZDEMiR ÖZOK 

önündeki engellerin kaldırılması sorunu, iki yılda 
bir seçilen baro yönetimlerine ve dört yılda bir 
seçilen Türkiye Barolar Birliği yönetimlerine bıra~ 
kılamayacak kadar büyüktür. Bu nedenle, bütün 
avukatların ve meslektaşlarımızın meslek sorun
larına bir biçimde sahip çıkınaları yanında, ilgi ve 
katkılarını duraksaınadan sunınaları konusunda 
aralarında dayanışına bilincinin artması gerek
mektedir. Son yıllarda, özellikle barolarıınızın 

elde ettiği kimi olanakların etkisiyle barolar ve 
meslektaşlar arasında yaşanan dayanışma, yar
dımlaşma ve birliktelik girişimleri ıneınnuniyet 
verici düzeylere yükselmiş olup bu gelişıneler 
mesleğimizin geleceği için umut vericidir. 

Bu aşamada Avukatlık Kanunu konusundaki 
çalışınalar hakkında da kısaca görüşlerimi açıkla
mak, bilgi vermek isterim. Genel Kurul çalışınaları 
sırasında bu konudaki görüşleri ayrıca büyük bir 
içtenlikle not edeceğimizi ve bize yetki verirseniz, 
önümüzdeki dönem çalışınalannda değerlendire
ceğimizi arz etmek isterim. 1136 sayılı Avukatlık 
Kanunu ınesleğiıniz açısından büyük bir değişimi 
ifade etmektedir. 4667 ve 5043 sayılı Kanunlarla 
yapılmış değişiklikler de büyük anlam taşımak
tadır. Her iki kanuna emeği geçen bütün meslek
taşlanını şükranla selaınlıyoruın. Ancak değişen 
mali ve sosyal koşullar ile uluslararası ilişkiler 
çerçevesinde mesleğimizin çalışına koşullarının 
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yeni bir anlayışla yapılandırılması ihtiyacı ortaya 
çıkmaktadır. Bu konuda Türkiye Barolar Birliği 
bünyesinde çalışılmaktadır. Çalışmalara, buradan 
alınan güç ve ilhamla yeni dönemde önemle de
vam edilmesi ve avukatlık mesleğinin çağın bilgi, 
teknoloji ve yetkileriyle donatılmış bir hale getiril
mesi gereğine inanıyorum. Türkiye Barolar Birliği 
yönetiminin bu hedefi, bu alandaki birikim ve de
neyiminin sağladığı olanakla, önümüzdeki dört 
yılda gerçekleştirebileceğini umut ediyorum. 

Genel Kurul'un sayın üyeleri, değerli konuk
lar; 

Mesleğimizin ve meslektaşlarımızın birçok 
sorunu yanında en büyük ve yaşamsal sorunu
muz, sosyal güvenlik ve sağlık sorunudur. Dört 
yıllık görev süreınizde bu konuya ayrı ve özel 
önem gösterdik. Çıkardığımız "Ynrdzm Yönergesi" 
doğrultusunda, Türkiye Barolar Birliği bütçesin
den ayırdığıınız belirli bir kaynakla sınırlı da olsa, 
bu hizmeti sürdürıneye çalıştık. Ancak işin içine 
girince ve meslektaşlanınızdan gelen talepleri gö
rünce, çok vahim bir durumda olduğumuzu tes
pit ettik. Bunun üzerine bu çalışınalara yoğunluk 
vererek, siyasiler başta olmak üzere, her kesiınle 
görüşıneleriınizi sürdür d ük. 

Bu çalışınalanınızda, Adalet Bakanı, Çalışına 
ve Sosyal Güvenlik Bakanı, Türkiye Büyük Millet 
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Meclisi Adalet Komisyonu Başkanı' nın yardım ve 
destekleri yanında, avukat milletvekillerinden, 
Hakkı Köylü, Mustafa Nuri Akbulut, Yahya Ak
man, Semiha Öğüş, Mehmet Yılmazcan, İsmail 
Alptekin, Feridun Pikret Baloğlu, Orhan Eraslan, 
Muharrem Kılıç, Halil Ünlütepe ve geçmiş dönem 
Türkiye Barolar Birliği Başkan Yardımcısı Ziya 
Yergök'ün Türkiye Barolar Birliği'nde yaptıklan 
toplantılar soması, Avukatlık Yasası'nda değişik

lik yapılarak, pul paralarının artırılması ve bunun 
bir fonda toplanarak amacına uygun kullanılınası 
fikri olgunlaşınıştır. 

Bu fikir ve düşünce doğrultusunda, Avukat
lık Kanunu'nda 13.1.2004 gün ve 5043 sayılı Yasa 
ile değişiklik yapılmıştır. Bu değişikliklerin en 
önemlisi Avukatlık Kanunu'nun 27. maddesine 
" ... yapıştınlacak pııluıı değeri; 2. 7.1964 tarih ve 492 
sayılı Harçlar Kanunu'nun yargı harçları bölünıünde 
yer alan vekaletnaıne örnekleri için kullamlan lzarç 
tarifesinin yüzde elli fazlası kadardır ... " biçiminde 
yapılan eklemedir. Aynı Yasa'ya 27/ A maddesi 
eklenerek "Türkiye Barolar Birliği nezdinde sosyal 
güvenlik, sosyal yardmı ve dayanışma hizmetlerinde 
kullanılmak üzere, kaynağı bıı Kamın'zm 27. madde
sinin ikinci fıkrasında gösterilen gelirlerin yarısı olan 
'Sosyal Yardım ve Dayanışma Fonu' kıırulnıuştur. Bu 
Fon' dan yapılacak Jıarcanıalamı esas ve usulleri ile 
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diğer hususlar Türkiye Barolar Birliği Yönetim Kıı

rulıt'nca lwzırlmıncnk ve Adalet Bnkmılığı'ncn onny
lnnncnk yönetındikte gösterilir ... " denmek suretiyle 
Fon'la ilgili çalışmalann Türkiye Barolar Birliği 
yönetimince yapılacağı hüküm altına alınmıştır. 
Yasa değişikliğinden sonra, Yönetim Kurulu' ndan 
seçilen dört arkadaşımız bu çalışmalan yürü tmek 
üzere görevlendirilmiştir. Arkadaşlanmız, önce
likle barolanmızdan "Sosyal Ynrdmılnşnın ve Dayn
nışma Fonu Yönetmeliği" hakkında baroların görüş 
ve düşüncelerini bildirmelerini istemiştir. Gelen 
bilgilerin topluca değerlendirilmesi ve konunun 
bir kez de baro başkanlanınızla birlikte tartışılma
sı için 10 Temmuz 2004 tarihinde "Sosyal Güvenlik 
ve Sosyal Yardımlaşma" özel gündemli baro baş
kanlan toplantısı düzenlenmiştir. Bu toplantıdan 
çıkan bilgiler başta olmak üzere, meslektaşlanmız 
ve çeşitli kurum ve kuruluşlarla yapılan uzun gö
rüşmeler ve ayrıntılı çalışmalar sonunda "Sosyal 
Yardıınlaşma ve Dayanışına Fon Yönetmeliği" çıka
rılmış ve fon yönetimi oluşturularak çalışmalara 
başlamıştır. 

Fon yönetimi çalışmalarının sürdürüldüğü 

sıralarda, aym zamanda özel sigorta şirketleriyle 
görüşülerek meslektaşlarımızın sağlık yönünden 
sigorta yaptırılması istenmiş ve oldukça önemli 
gelişmeler sağlamınştır. Bu çalışmaların sonuna 
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gelindiğinde, sizlerin de yakından takip ettiğiniz 
gibi ülkemizde tüm sosyal güvenlik birimlerinin 
bir çah alhnda toplanması ve genel sağlık sigortası 
uygulamasma başlanacağı düşüncesi gündeme 
gelmiştir. Bu gelişmeler karşısında barolarımızdan 
ve kimi meslektaşlarımızdan "mmlwtlrırm srığlıklrı 

ilgili sonmlrırının çözümünü mnrıçlrıyrın özel sigortrı 

uygulrınınsım bir süre erteleyiniz", önerileri gelmeye 
başladı. Bizde sonuna geldiğimiz avukatlar için 
özel sağlık sigortası çalışmalarımızı, hem yapılan 
önerileri dikkate alarak, hem de çok büyük bedel
ler karşılığı imzalanacak olan sigorta paliçelerinin 
yaklaşan Genel Kurul öncesi bağıtlanmasınm şık 
olmayacağı gerekçesiyle bir süre erteledik Ama 
buna karşın, yukarıda bildirdiğim gibi "Sosynl 
Yrırdımlnşınn ve Dnyrınışmrı Fonu" çalışmalanna hız 
vererek, Genel Kurul öncesi bütün hazırlıklarınuzı 
tamamladık. Türkiye Barolar Birliği Yönetim Kuru
lu'nun yetkilendirdiği Başkanlık Divam 26.3.2005 
günlü toplanhsmda "TBB Sosynl Yrırdını ve Drıymıış
nın Yönetmeliği"nin "Fon Yüriitme Kurulu" başlıklı 
7. maddesi ile "Sosyrıl Yrırdmı ve Drıyrımşınrı Fonu 
Yönetiıni" başlıklı ll. maddesinde belirtilen atama
lan yönetmeliğin aradığı koşullara ve niteliklere 
uygun kişilerden seçerek göreve başlahıuşhr. Ko
nusunun uzmam kişilerden oluşan fon yönetimi 
atandıklan tarihten itibaren düzenli biçimde top
lanarak çalışmalarını sürdürmektedirler. Bu gün 
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itibariyle fon hesabında 11.500.000.00 YTL / (11 
trilyon, SOO milyar TL) birikmiş bulunmaktadır. 

Sosyal yardımlaşma ve dayanışmanın konu
şulduğu bu bölümde, Türkiye Avukatları Sosyal 
Dayanışma ve Yardımlaşma Vakfı'ndan da kısaca 
bilgi vermek isterim. Bilindiği gibi Türkiye Ba
rolar Birliği bünyesinde kurulan vakıf yönetici
lerinin iyi niyetli girişimlerine karşın özlenen ve 
beklenen düzeye gelememiştir. Gelecek dönem 
bu konuda daha radikal kararlar almak gereke
cektir. Bu arada mesleki dayanışma anlamında, 
kurucu başkanımız Faruk Erem başta olmak üze
re, bir çok hukuk adamı adına armağan kitaplar 
çıkarılmış, ödüllü yarışmalar düzenlenmiş, sal
dırı sonunda kaybettiğimiz meslektaşlarımızın 

çocuklarına burs olanakları sağlanmıştır. Bütün 
bunların yanı sıra, meslek ustalarımıza karşı vefa 
ve saygı duygusunun bir sonucu olarak, baroların 
verdiği 25-30 Yıl Plaketieri yanında, Türkiye Baro
lar Birliği olarak 40-50 Yıl Plaketleri' ni Avukatlar 
Günü nedeniyle Ankara, İstanbul ve İzmir' de dü
zenlenen ve bir şölen havasında geçen görkemli 
törenlerle takdim etmiş bulunmaktayız. 

Görev dönemimizde bizleri ciddi biçimde 
kaygılanduan bir önemli noktaya dikkatierinizi 
çekmek istiyorum. O da, 57,58 ve 59. hükümetler 
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zamanında çıkanlan yasalar ve yapılan yeni dü
zenlemelerle ilgilidir. 

Ekonomi ve mali konularda IMF'nin dayat
ması, hukuki, siyasi ve sosyal konularda ise AB 
Komisyonu İlerleme Raporu'na endeksli olarak 
çıkarılan yasalar toplumsal gerçekleri yansıtma
dığı için yasalaşma süreci yanında, yasalaşhktan 
sonra da ciddi sorunlar içermektedir. Yürürlüğe 
giren her yasa, yeterince tarhşılmadığı, getirdiği 
değişikliklere ihtiyaç olup olmadığı sağlıklı bir 
biçimde saptanmadığı ve sadece AB' den müza
kere tarihi almaya yönelik beklentilerin etkisiyle 
çıkanldığı için, uygulamada çok ciddi çelişkiler 
ve uyum sorunlan yaşanmaktadır. Sorunların çö
zümlenmesi için getirilen düzenlemeler, sorunla
n çözmediği gibi aksine, kimi konularda içinden 
çıkılamaz sorunlar yumağı haline dönüşmüştür. 
Örneğin; Çocuk Mahkemeleri, Fikri ve Sınai 
Haklar Mahkemeleri, Aile Mahkemeleri, Tüketici 
Mahkemeleri gibi düzenlemelerde ciddi sorun
lar yaşanmaktadır. Yeterince tartışılmayan ve 
sadece, AB özlemiyle çıkanlan yasaların hemen 
hepsinde çok ciddi uyum ve algılama sorunlan 
yanında, hayal kırıklıkları yaşanmaktadır. Tür
kiye Barolar Birliği olarak geçmişten günümüze 
yasama organmda sürdürülen yasa çalışmalarına 
her aşamada katkı sunmaya çalıştık, kimi farklı 
görüş ve düşüncelerimizi Türkiye Büyük Millet 
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Meclisi üyeleri başta olmak üzere tüm ilgililere 
ilettik, toplumumuzun çağdaş demokratik ve laik 
bir hukuk düzenine kavuşması konusunda hep 
destek verdik. 

Türkiye Barolar Birliği Yönetim Kurulu dört 
yıllık sorumluluk ve görev dönemi içerisinde, 
22.11.2001 tarihinde kabul edilerek 8.12.2001 ta
rihinde Resmi Gazete' de yayımlanıp 1 Ocak 2002 
tarihinde yürürlüğe giren Türk Medeni Kanu
nu' nun meslektaşlarımız tarafından uygulanma
sında karşılaşılacak sorunların çözümlenmesinde 
yardımcı olmak amacıyla barolanınızla işbirliği 
yaparak bir seri toplantı düzenlemiştir. Bu top
lantılar barolanınızın isteklerine uygun olarak 
sürüp gitmektedir. Sanırım son toplantıyı Yozgat 
Barosu'nun isteği doğrultusunda Prof. Dr. Ahmet 
Kılıçoğlu ve Yargıtay 2. Hukuk Dairesi Başka
nı'nın katılıınıyla gerçekleştirdik. 

1 Nisan 2005 tarihinde yürürlüğe girecegı 

beklenen, ancak yürürlüğe girmesi ani bir kararla 
ertelenen Türk Ceza Kanunu, Ceza Muhakemesi 
Kanunu ve Ceza ve Güvenlik Tedbirlerinin infazı 
Hakkında Kanun ile ilgili olarak da, yasalaşma
dan önce yaptığıınız çalışmalarla yetinmedik. 
Ceza Kanunu konusunda iki, Ceza Muhakemesi 
Hakkında bir kitabı, yasalar Türkiye Büyük Mil
let Meclisi' nde görüşülürken milletvekillerinin 
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dikkatlerine sunduk. Yasalar Türkiye Büyük 
Millet Meclisi' nde kabul edildikten sonra, Mede
ni Kanun' da olduğu gibi, ancak o uygulamadan 
edindiğimiz deneyimlerin ışığında daha yaygın 
bir şekilde kırk yedi baromuzu kapsayacak bir 
seminerler dizisi düzenledik Üniversitelerimizle 
ciddi bir işbirliği içinde, hocalarımızın gerçekten 
büyük fedakarlığı ile toplanhlar düzenledik Bu 
toplanhlara önümüzdeki dönemlerde de devam 
etmek gerekmektedir ve bizler bu kararlılık için
deyiz. 

Bu arada düzenlenen bu toplanhlardan edin
diğimiz tecrübelerle önümüzdeki dönemde yü
rürlüğe girmesi beklenen Borçlar Kanunu ve Türk 
Ticaret Kanunu'nu da meslektaşlarımıza tanıtmak 
ve yürürlüğe girmesi ile uygulamada ortaya çıka
cak yenilik ve sorunlara dikkatlerini çekmek üze
re toplanhlar düzenlemek hazırlığı içerisindeyiz. 
Türkiye Barolar Birliği yönetim ve idari kadrosu 
bu tür büyük organizasyonları yapabilecek nitelik 
ve yetkinliğe ulaşmış bulunmaktadır. 

Dört yıllık görev süremiz içinde, meslek so
runları yanında yurt sorunlarına da gerekli du
yarlılık gösterilerek, Cumhuriyet'in kazanımları 
başta olmak üzere, demokratik laik sosyal hukuk 
devletinin tüm kurum ve kurallarıyla yaşama 

geçmesi için ilkeli duruşlar sergilenmiştir. Kıbrıs-
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Türkiye, Avrupa Birliği-Türkiye, ABD-Türkiye, 
IMF-Türkiye ilişkilerine yönelik görüş ve düşün
celerimiz çeşitli etkinlikler ve basın açıklamalarıy
la kamuoyuna duyurulmuştur. 

Bu konular yanında, tüm çalışınalanınızla 
ilgili olarak ayrınhlı bilgiler, sizlere çok önceden 
yolladığımız çalışma raporumuzda mevcuttur. 
Ben şimdilik bu açıklamalarla yetinerek, sizlerin 
zamanını almak ve diğer iki başkan adayı aleyhi
ne Genel Kurulu bloke etmek durumunda kalmak 
istemiyorum. 

Bu duygu ve düşüncelerle sizlere yeniden 
hoş geldiniz diyor, Genel Kurulumuzun meslek 
sorunları başta olmak üzere, yurt sorunları yanın
da, ülkemizde tüm boyutlarıyla yeşermesini ve 
kök salmasını umut ettiğimiz, barış, demokrasi, 
insan hakları, hukukun üstünlüğü ve hukuk dev
leti kavramlarının yerleşmesine katkılar vermesi 
dileklerimle saygılar sunarım. 





Rapor No:4sı· 

ANKARA BÜYÜKŞEHIR BELEDIYE MECLISI 
!mar ve Bayındırlık Konüsyonu Raporu. 

Bi) YÜKŞEHIR BELEDIYE MECLIS! BAŞKANLIGINA 

22.04.2005 

Çankaya İlçesi 25996 ada 3 sayılı parselde lll 000 ölçekli uygulama imar plan değişiklik 
teklifine ilişkin Büyillqehir Belediye Meclisinin 12.04.2005 gün ve 817 sayılı kararı ile 
komisyonumuza havaleedilen dosya incelendi. 

Konu üzerinde yapılan görüşmeler sonucu; Çankaya D elediye Başkanlığının 10.12.2004 
gün ve 07-051674026867 sayılı yazısı eki Çankaya Belediye Meclisinin 08.12.2004 gün ve 406 
sayılı kararı ile uygun görülen, oğuzlar Mahallesi imar 25996 ada 3 sayılı parsele ilişkin 111000 
ölçekli imar planı degişikliğinin onaylanmak üzere sunuldugu, 

~?.-)QQh f!cla 3 sayılı pı:ır<:r>lin R1111Q rırılıı \!,.~;" '?arselasyon plarunda E: 0.85, Hmax:: 15.50 
yapılanma koşullan ile "Maliye Meslek Lisesi Yurt Binası ve Spor Salonu" olarak ayrıldı~ı, 

-Çankaya Belediye Başkanlığının 08.07.2003 gün ve 07-05/483014430 sayılı yazısı ile 
Çarıkaya Belediye Meciisinin 04.07.2003 gi..in ve 231 sayılı kararı ile uygm görülen, Maliye 
Meslek Lisesi Yuıt Binası ve Spor Satonu olarak ayrılan söz konusu parselin kullanumnınJ~~~:~lye 
Ramlar Birliğj sosval ve İdari MPrh7.i 1mll:mıroına dönüştürülerek maksimum saçak. seviyesinin 
Hroax:l5.50m.'den Hmax:21.50 m.'ye çıkanlması ve bir bölümünde Ticaret Alaru aynlınasına 

ilişkin 1/1000 ölçekli imar plaıu değişikliği, Başkanlığımızın 22.0'1.2003 gün ve UİP.2003/l337-
4037 (25996/3,4) sayılı yazısı ile, 25996 ada 3 sayılı pıınelin bii bölümünde ticaret alaru 
ayrılmasuun plan bütünlüğünü bozduğu, aynca 3194 sayılı Kanunun İmar Planı Yapılması ve 
Değişikliklerine Ait Esaslara Dair Yönetmeliğin dördüncü bölümünde beliı1Hcn koşullara 
uymay:.ı.n anlamsız hir biiyı'lklükte tican~t :.ı.l:.ı.nının hu hnlg(";clf' 1yrılruasuıın uygnn rılm:vh~ı 

~örü~llnf' v.arıldığından, ticaret a.lamnın bıldırılma<ıı. ''C" alanı nın y:.ı. <::pnr ;:ı lımımı htılmac;ı va da 
mevcut duruma uygun ·istinat duvarından itibaren 1 c:;:ıyılı parselden bir miktar daha alınmak 
suret~yle standaıtlam uygun kullanılabilir bir yaya yolu düzı;mlenmesi, "A" (K.l212·no1u parsel) 
Belediyeye devredilecekse Soor Al:ınınfifl ıi~ğerlPndirilnıesi gerektiği, lıususlaruun. rlikkate 
alınmak suretiyle yeniden h87ırlı:ın:ır:ılc plım ilt>.ğişikliğin.in Mecliı:. K :ır;:ırına lıağlanarak 

Başkanlığımıza gönderilmt>:c:i durumunda konunun de~crlendirilcbileceğinin Çankaya Belediye 
Başkanlı~ma bildirHdiği, 

-Ancak söz konusu önerinin Büyükşehir Belediye$İnce onaylaruı.ıs.yaı:ak iade edildiği 

gerekçesiyle Çankaya Belediye Meclisinin 29.08.2003 gün ve 316 sayılıkanın 2/3 çoğunlukla 
onandığJ., 

-Bunun üzerine, Başkanlığınuza söz konusu 2/3 ısrar kararuun iptali yönünde Altkara 7. 
İdare Mahkemesine dava açıldığı ve Hukuk Müşavirliğinin 25.03.2004 gün ve 2003/10294 sayılı 
yazısı eki 15.03.2004 tarihli bilirkişi raporunda da 2/3 ısrar kararı ile onW1an 1/1000 ölçekli imar 
plarunın imar mevzuatına, şehireilik ilkelerine, planlama uygulama esaslarına -ve kamu yararına 
uygun olmadıgı göıilş ve kanaatine vanldığının bildirildiği, bu rapor dogrultusunda, Ankôra 7. 
İdare Mahkemesinin 25.12.2004 gün ve E:2003/!728, K:2004/2300 sayılı karıuı ilc dava konusu 
işlemin iptaline karar verildigi, 

-Bu arada, Çankaya Belediye Meclisinin 19.03.2004 gün ve 136 sayıh kararı ile uygun 
görülen, Maliye Meslek Lisesi Yurt Binası ve Spor Salonu olarak ayrılan imar 25996 ada 3 sayılı 
parseUn kullanımının Tiirk-iye Ramlar Birliği Sosyal ve ldari Merke?i kullaııunıua dönüştürülerek 
bir bölümünde Ticaret Alanı aynlmasına ilişkin 1/1000 ölçekli imar planı değişikliginin 
incelenerek 3030 sayılı Yasanın J4.maddesi gereğince onaylanmasının istendiği, 

-Bunun üzerine, 15.04.'l004 giln ve 510,509-1921-1954 sayılı yazmuz ik lmar Dairesinin 
Başkanhğımızın 22.07.2003 gün ve 1337-4037 sayılı yazısında belirtilen hususlar dikkate 
alınmakstzm plan içeriğini değiştirmeyen değişikliklerle 25996 ada 3 sayılı parsele ilışkin 
hazırlanan _imar planı degişikliğinin tekrar onruunak üzere DüyUk.şehiıe gönderildiği 

anlaşıldığındıin,_yukarıda bahsi geçen bilirkişi raporu ve İmar Dairesinin anılan yazısında belirtilen 
hıısuslar da dikkate alınmak suretiyle hazırlanacak plan değişikliğiıı..in Meclis kararına bağlanarak 
gönderilmesi durumunda konunun değerleudirilebileceğinin Çankaya Belediye Başkanlığına 
bildirildiği, 



-2-

-Son durumda; Çankaya Belediye Meclisinin 0&. 12.2004 gün ve 406 sayılı kararı ile uygun 
görülen plan degişi.kliği önerisi ile söz konusu parselin Türkiye Barolar Birli~ Sosyal v• tc~.,; 
Merkezi kullanınuna aynidığı ve yapılaşma koşullarnun E=0.&5, hmıııF2J.50m. olarak 
belirlendil!i; 667m2 senet yüıölçüınlü, mülkiyeti şahıslara ait kd.l212 sayılı parselin sehven 
kadastro paftalanna işlemnemesi ne!leniyle &1019 nolu parselasyon planında düZenlemeye 
alınmadığı ve uygulama dışında kaldığı bir kısımnın da 25996 ada 3 sayılı parselin sınularmda 
kaldıili ve bu durumun uygularnada sorunlar yarattığı ifade edilerek kd.J212 sayılı parselin 
düzenlerneye alınabilmesi için bir önceki pllın değişikliğinde oluşturulan ticaret parselinin 
kalduıldı~ı. yerine yine aynı bölgede 6924 ada I ,2,3 sayılı parsellerin güneyinde bulıman çocuk 
bahçesinin bir bölümünün konut parseline ayrıldığı, konuta ayrılan yeşil alan miktan kadar 25996 
ada 3 ve 4 sayılı parseller arasında 10 m.1 lik yeşil alan ve yaya· yolu ayrıldığı, konut parselinde 
TAKS=0.35, KAKS=l.30 yapılaşma koşulları belirlendiği, 25996 ada 3 sayılı parselin yapı 
yak.laşma mesafelerinin ise \Iç cephesinden 10 m. güneyinde ayrılan yeşil yoldan 5 m. olarak 
belirlendiği ve 

1-81019 nolu parselasyon planı plan notlan geçerlidir. 
2-Yeşil ve yol olarak ayrılan alan bedelsiz terk edilmeden yapı izin belgesi verilemez. 
3-K.!212 parsel için 81019 nolu plan hükümleri geçerlidir. Bu parselde DOP oranı %21 

olacaktır. 
şeklinde 3 adet plan notu getirildiği, 
-Bunun üZerine, Imar Dairesinin 25.01.2005 gün ve 2233. &55512004 sayılı yazısı ile 

konunun inceleneLilmesi için Kd.1212 nolu parselin koordineli kadastral çapı ve tapu tescjJ 
belgesinin istendiği, ÇankayaKadastro Müdürlüğünün 04.02.2005 gün ve 291-296 sayılı yazısı ile 
kadastral çapının, Çankaya 2.Bölge Tapu sicil Müdürlüğünün 10.02.2005 gün ve 219-260 sayılı 
yazısı ile de tapu tescil Belgesirdn gönderildiği, 

!mar Dairesince söz konusu öneri üzerinde yapılan de~erlendinnede; 
PKd. 1212 sayılı parselin düzeııleroeye alınabilmesi için çocuk bahçesinin bir bölümünde 

konut ayrılması, söz konusu alarun kuzeyinde yer alan 25994 ada l ve batısında yer alan 25993 ada 
1 sayılı konut parseli maliklerince itiraza konu olacağı, hatta söz konusu plaıun onaylanması 
dunununda hukuki olarak iptal edilebileceği, ayrıca bir bölümünde konut alanı aynlan çocuk 
bahçesine eşdeğer alan olarak gösterilen alarunın plan çizim tekni~ açısından uygulamada işlevsel 
olarak yeşil alan olarak değil yol olarak kullarulabileceği anlaşıldığından, konunun çözümüne 
yönelik Kd.l212 nolu parselin çocuk bahçesinin bir bölümünde ayrılan konut alarurun onamasının 
dışına çıkanlarak Kd.l212 nolu parsele bölgede bulunao Çankaya Belediyesi mülkiyelindeki imar 
parsellerinden yer gösterilebileceği seçeneğinin dikkate alınması gerektiği. garüş ve kanaatine 
varıldı~ı. · 

HususJan tespit edilmiş olup1 Konunun ve ekli 1/1000 ölçekli plan değişikliği önerisinin 
5216 Sayılı Büyükşehir Belediyesi Kanununun ?.maddesinin birinci fıkrasının (b) bendi ve 
14.maddesinin son fıkrası uyannca Reddi komisyonumuzca uygun görülmüştür. 

Raporumuz Büyükşehir Belediye Meclisinin Onay ma saygıyla sunulur. 

Imar ve Bayındırlık Komisyonu Başkaru 
Seyfi SAI,TOGLU 

Üye Üye 
M .Kahraman EFE Tahsin ÖZTUNCA 

2.Başkan 

NadirKOÇ 

Üye 
Ahmet ARSLAN 

Sözcil 
Mesut ŞAHİNGÖZ 

Üye 
Nurettin Yll..DIZ 
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